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MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Aleš Kuda, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, 
prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. 
Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich 
Vobořil 

Věc 
Zápis z 12. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
11. 11. 2013 od 15 hodin v prostředním salonku primátora v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 15. 11. 2013 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. Počarovský, přítomno 10 členů ze 14, komise je schopna 
usnášet se.  
Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 10. 2013 
3. Informace o projektech 2014 

• Zdravé město Praha 2014 – informace/přehled přijatých projektů ve II. programu 
• Dotační řízení RV KPP 2014 

4. Primární prevence rizikového chování HMP na období 2014 až 2020 - koncepční materiál 
5. Zprávy z jednání sekcí 
6. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena Mgr. Janyšková.  

Hlasování v 15.11 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 10. 2013 
Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

Pro příští jednání připraví tajemnice návrh termínů pro rok 2014 tak, aby vyhovovaly všem členům 
komise, zejména Mgr. Kudovi a prof. Miovskému. 

ad 3. Informace o projektech 2014 
• Zdravé město Praha 2014 – informace o přijatých projektech ve II. programu. 
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Pro rok 2014 je evidováno 39 projektů, organizace Institut Filia ohlásila, že dokončí stávající projekty 
a po nabytí účinnosti nového občanského zákoníku ukončí činnost. 

Přehled všech žádostí přijatých pro rok 2014 se základními informacemi o projektech bude rozeslán se 
zápisem. 

Posuzování projektů ZMP 2014 - II. program pro organizace: 

- Oblast primární prevence posoudí vedoucí sekce PP ve spolupráci s Pražským centrem primární 
prevence (PCPP), oddělením prevence ZSP MHMP a odborníky vybranými krajskou školskou 
koordinátorkou.  

- Oblast léčby a HR posoudí vedoucí sekcí. 

- Oblast informace, výzkum, hodnocení (IVH) posoudí Mgr. Počarovský, Mgr. Janyšková, Ing. Kačaba, 
prof. Miovský a Mgr. Vobořil. 

• Zdravé město Praha 2014 – I. program pro školy a školská zařízení 

Pro rok 2014 je evidováno 311 projektů škol a školských zařízení. 

Posuzování projektů ZMP 2014 - I. program: 

- Projekty v I. programu hodnotí protidrogoví koordinátoři MČ a metodici prevence z pedagogicko-
psychologických poraden. K hodnocení obdrželi všechny projekty a formulář hodnoticího dotazníku. 

Termín odevzdání hodnocení je 20. 11. 2013. 

- PCPP hodnotí minimální preventivní programy, které byly povinnou součástí žádosti. 

- Závěrečné hodnocení a návrh dotace provede pracovní skupina, kterou sestaví krajská školská 
koordinátorka. Každému členu pracovní skupiny přidělí projekty, které představí při jednání. 

Závěr pracovní skupiny projedná Mgr. Havlíková a Mgr. Janyšková s ředitelem ZSP MHMP 
dr. Klineckým za účasti předsedy komise Mgr. Počarovského. 

Mgr. Počarovský považuje za nutné, aby návrhy projednala v lednu protidrogová komise a následně 
neprodleně grantová komise tak, aby mohl být proces udělování dotací uzavřen na únorovém jednání 
ZHMP. 

Usnesení: 
PK RHMP žádá radního M. Dlouhého o svolání samostatného jednání Komise pro udělování grantů 
v oblasti zdravotnictví, sociální péče a protidrogové prevence RHMP pro projednání protidrogových 
grantů v termínu leden/únor 2014. 

Hlasování v 15.30, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

• Dotační řízení Rady vlády pro koordinaci protidrogové politiky (RV KPP) 2014 

Mgr. Janyšková hodnotila 20 projektů za hl. m. Prahu, k nadregionálním projektům ale nemá 
přístup. RV KPP požadovala opět hodnocení prostřednictvím žebříčku, které má velkou váhu 
při rozdělování dotací. Proti způsobu řazení projektů do žebříčku od potřebných až 
k nepotřebným protestovali krajští protidrogoví koordinátoři na výboru zástupců regionů 
s odůvodněním, že projekty, které by nesplňovaly kritéria daná RV KPP, se již do dotačního 
řízení několik let nehlásí. Sekretariát RV KPP přijal návrh koordinátorů, který mění dosavadní 
systém, ale zároveň zachovává kvalitu hodnocení a zodpovědnost za něj ze strany krajských 
protidrogových koordinátorů. 

Hodnocení za HMP bylo odevzdáno v požadovaném termínu. 
V 15.40 se dostavil Mgr. Kuda, přítomno 11 členů. 
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ad 4. Primární prevence rizikového chování HMP na období 2014 až 2020 - koncepční materiál 

Materiál se postupně doplňuje a dopracovává ve spolupráci s PCPP a ing. Kačabou. Mgr. Žufníček 
uvedl, že do akčního plánu bude ještě doplněno financování aktivit a také rozvoj a směrování 
jednotlivých oblastí. 

Mgr. Počarovský považuje za nezbytné identifikovat jednotlivé zdroje, které se podílejí na financování 
primární prevence. 

Dr. Richterová Těmínová doporučila, aby připravený materiál připomínkovali všichni koordinátoři 
prostřednictvím formuláře, čímž se zajistí dostatečně konkrétní připomínky. 

Materiál by měl být projednán v lednu jak protidrogovou komisí a Výborem pro zdravotnictví, sociální 
a bytovou politiku ZHMP, tak Radou HMP. V únoru by měl být předložen Zastupitelstvu HMP. 

Některé MČ ve svých připomínkách k materiálu Protidrogová politika HMP na období 2013-2020 
zmiňují nedostatek váhy/důrazu na primární prevenci. Mgr. Janyšková se proto domnívá, že oba 
koncepční materiály protidrogové politiky by měly být předloženy současně, aby byla zřejmá důležitost 
samostatného materiálu zaměřeného na primární prevenci. Zároveň požádala o změnu termínů, protože 
v současné době, kdy je nedostatek pracovníků na oddělení, běží výběrové řízení ZMP 2014 a probíhá 
vypořádávání připomínek ke koncepčně-strategickému materiálu, není možné termíny dodržet. 

PK RHMP ruší termíny pro projednání materiálu Primární prevence rizikového chování HMP na období 
2014 až 2020 stanovené na jednání PK RHMP dne 15. 10. 2013 a žádá průběžné informace o dalším 
postupu. 

Mgr. Kuda navrhl uspořádat otevřené setkání koordinátorů a obvodních metodiků prevence nad 
koncepcí PPRCH, pozvat lze také zástupce městských částí a prezentovat vypořádání připomínek. 

Mgr. Žufníček v závěru diskuse požádal o spolupráci na teoretické části prof. Miovského. 

ad 5. Zprávy z jednání sekcí 

Sekce Harm Reduction (HR) 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že počet klientů ve službách je stabilní. Dále informovala 
o postupu průzkumu somatické komorbidity a bariér v dostupnosti zdravotní péče pro klienty 
nízkoprahových center. 

PhDr. Douda zjistí možnost krátkodobého parkování u nízkoprahového střediska DROP IN. 

Sekce léčby 

Pracovní skupina ad hoc (dr. Richterová Těmínová, dr. Karbanová, prof. Miovský) prověří dostupnost 
adiktologické léčby v Praze a aktualizuje seznam služeb. 

Sekce primární prevence 

Sekce pracuje na koncepčním materiálu PPRCH.  

Vedoucí sekce Mgr. Žufníček navrhl aby členkou sekce primární prevence byla Mgr. Jana Havlíková, 
která je pověřená krajská školská koordinátorka prevence. Mgr. Bartůňková je dlouhodobě v pracovní 
neschopnosti. 

Usnesení: 
PK RHMP odvolává Mgr. Radku Bartůňkovou ze sekce primární prevence a jmenuje Mgr. Janu 
Havlíkovou členkou sekce primární prevence. 

Hlasování v 16.07, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 
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ad 6. Aktuální informace 

• Protidrogová politika HMP na období 2013-2020 (PP HMP na období 2013-2020) 

Mgr. Počarovský informoval, že materiál nebyl Zastupitelstvem dne 7. 11. 2013 přijat. Doporučuje proto 
zpracovat připomínkový formulář, který bude rozeslán starostům městských částí spolu s celým 
koncepčním materiálem k připomínkování. Připomínky budou následně vypořádány a zástupci MČ 
s tímto vypořádáním budou seznámeni na jednání na MHMP. 

Usnesení: 
PK RHMP doporučuje rozeslání materiálu PP HMP na období 2013-2020 a jeho připomínkování ve 
formuláři. 

Hlasování v 16.15, přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

Úkol byl splněn: Datovými schránkami byl 14. 11. 2013 odeslán osobní dopis radního Dlouhého na MČ 
k rukám starostů se žádostí o připomínky k materiálu a jejich zaslání do 13. 12. 2013 (přílohou bylo 
úplné znění tisku Z-2029 a připomínkový formulář). Připomínky budou zasílat MČ elektronicky na 
adresu nina.janyskova@praha.eu, seminář k vypořádání připomínek se uskuteční 19. 12. 2013. 

• AntiFetFest 2014 

Při příležitosti Mezinárodní konference primární prevence rizikového chování, která se konala ve dnech 
4. a 5. 11. 2013 v prostorách Nové radnice, byl vyhlášen sedmý ročník amatérské studentské soutěže 
AntiFetFest, zároveň byl zveřejněn vítězný návrh plakátu pro tento ročník a oceněna autorka návrhu. 
Mgr. Janyšková se bude snažit zajistit větší propagaci soutěže. 

Mgr. Majtnerová Kolářová a Mgr. Janyšková konstatovaly, že se konference zúčastnilo málo lidí 
z praxe, domnívá se, že limitujícím může být výše poplatku. Mgr. Janyšková ocenila úroveň 
jednotlivých příspěvků i organizaci. 

Prof. Miovský sdělil, že poplatky jsou již několik let stejné, účastníky možná nezaujala zdravotní 
problematika konference. Uvažuje o inovaci schématu konference. 

• Informace o jednání s ředitelkou Nemocnice Milosrdných sester sv. K. Boromejského v Praze  

Mgr. Janyšková navštívila ředitelku MUDr. Ivanu Doležalovou, MBA, v NMSKB a jednaly o významu 
a potřebnosti oddělení dětského a dorostového detoxu, případných koncepčních změnách a 
o možnostech dalšího financování oddělení ze státního i krajského rozpočtu. 

 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.45 hod. 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 
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